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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Centralstyrelse den  
12–13 november 2024 på SKKs kansli. 
 

Närvarande:  

Ordinarie ledamöter: 

Britt-Marie Dornell, ordförande, Eva Liljekvist-Borg, Lars Ramberg, Bo Skalin, Eva 
Lejdbrandt, Jörgen Oinonen, Birgitta Bernhed, Thommy Sundell, Piia Nora 

Suppleanter: 

Gunnar Petersson, Jeanette Börjesson, Karin Brostam-Berglund, Anneli Hultman § 
128–145, §148–163 

Adjungerade: 

Kees de Jong, VD, Jenny Damgren, personalrepresentant § 128-151, § 154-163, 
Maritha Östlund-Holmsten, sammankallande SKKs valberedning § 128-148d, § 153c-
163 , Britt-Marie Nordquist, SKKs valberedning § 128-148d, § 153c-163, Eva 
Löwenstein, SKKs valberedning § 128-148d, § 153c-163, Madeleine Bäck, SKKs 
valberedning § 128-148d, § 153c-163, Cecilia Karlstrand, Chef Medlemsservice § 128-
145, Susanna Hallgren, Tävlings- och utbildningschef § 146-163, Fredrik Bruno, Chef 
Uppfödarservice § 135-144, Helena Nyberg, Marknads- och kommunikationschef § 
136a, Per Wilson, varumärkeskonsult § 136a, Angelica Christiernin, Marknads- och 
kommunikationsavdelningen § 136a, Karin Andersson, Ekonomichef § 147, Helena 
Sirén, Uppfödarservice § 144, Sofia Malm Persson, Avdelning för Avel & Hälsa § 152, 
Petra Ellström, IT-avdelningen § 152. 

Protokoll: 

Kjell Svensson 

§ 128 Sammanträdet öppnas 

Britt-Marie Dornell hälsade deltagarna välkomna och påminde om vilka regler 
som gäller i CS samt öppnade mötet.   

§ 129 Val av justerare 

Lars Ramberg och Thommy Sundell valdes att justera dagens protokoll. 

§ 130  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes efter några omdisponeringar. 
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§ 131 Föregående protokoll 

Fanns justerat protokoll CS 4/2024. 
 

CS beslutade att godkänna protokollet och lägga det till handlingarna. 

§ 132 Presidiefrågor och per capsulam beslut 

a) CS presidiebeslut 2024-09-30. 

Avauktorisation av exteriördomare 
Fanns protokollsutdrag från SKKs Exteriördomarkommitté, EDK, § 95 
a/2024 rubricerat Domares agerande. Av underlaget framkom att en 
skrivelse inkommit från Norsk Kennel Klub beträffande en domares 
agerande. Bifogat skrivelsen fanns övrigt relevant underlag. Vidare fanns 
yttrande från berörd domare samt yttrande från inblandad person i 
ärendet. 
 
EDK ser mycket allvarligt på det inträffade och konstaterade att berörd 
domare tidigare har förekommit hos EDK på grund av flertalet incidenter 
samt tidigare tilldelats erinran. 
 
EDK beslutade med hänvisning till det som inträffat samt tidigare ärenden 
att föreslå CS att domaren avauktoriseras. 
Detta till följd av överträdelse av SKKs regler och anvisningar för 
exteriördomare samt domaretiska regler då EDK anser att berörd domare 
grovt har åsidosatt regelverket och visat bristande omdöme samt skadat 
allmänhetens förtroende för SKK eller dess medlemsorganisationer. 
 
CS Presidium beslutade enligt förslaget att avauktorisera domaren och att 
avauktorisationen gäller från och med 2024-10-01. 

 
Upphörande av tillträdesförbud 
CS beslutade i § 144 b/2023 i enlighet med SKKs stadga § 10 att utfärda ett 
temporärt tillträdesförbud till utställning, prov eller tävling eller annat 
klubbarrangemang för två personer att gälla fram till dess att SKKs 
Disciplinnämnd tagit beslut kring den anmälan som gjorts av specialklubb 
till SKKs Disciplinnämnd. 
 
SKKs Disciplinnämnd har 2024-09-06 meddelat sitt beslut vilket inte 
föranleder någon disciplinär åtgärd mot någon av de anmälda. 
 
CS presidium beslutade att i och med att SKKs Disciplinnämnd inte beslutat 
om någon disciplinär åtgärd ska tillträdesförbudet upphöra med omedelbar 
verkan. 
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Gällande Uppfödarärende U84/24 
Fanns beslut från SKKs Uppfödarkommittés verkställande utskott 2024-09-
23 att anmäla en uppfödare till SKKs Disciplinnämnd för överträdelse av 
SKKs grundregler. 
Beslutades även att informera SKK/CS Presidium om det inträffade så att 
presidiet kan fatta beslut om eventuell vidare åtgärd. 
 
Då anmälan till SKKs Disciplinnämnd gäller en överträdelse av 
Jordbruksverkets beslut om hemisolering ser CS presidium mycket allvarligt 
på saken. 
 
CS presidium beslutade att i enlighet med SKKs stadgar § 15 mom. 1 utfärda 
förbud för uppfödaren att vid prov, utställning och tävling framföra eller 
låta framföra hund (tävlingsförbud) fram till dess att SKKs Disciplinnämnd 
tagit beslut i ärendet. 

 
CS beslutade att fastställa ovanstående tre presidiebeslut. 

b) CS per capsulam beslut 2024-09-30  
Utveckling av Länsklubbarnas hemsidor. 
Fas 3 i webbutvecklingsprojektet. 

Arbetet med att utveckla nya hemsidor påbörjades innan pandemin. 
Arbetet vilade under pandemin 2020–2021 och aktualiserades därefter 
återigen. 
Samtliga nya hemsidor byggs på samma plattform och många av de initiala 
kostnader som bärs efterhand i projektet kallat Lajka avser utveckling som 
är till för samtliga faser/webbplatser. 
 
I processen beslutade Länsklubbarna att avsätta 4 Mkr från 
Länsklubbsfonden för att möjliggöra utveckling av den plattform med mera 
som krävdes för att utveckla Länsklubbarnas hemsidor. 
 
Fas 1 prioriterade att utveckla ”Köpahund”. Därmed kom många av 
kostnaderna för den gemensamma plattformen att tas redan i det steget. 
 
Fas 2 avsåg att utveckla SKK.se, vilken nyligen avslutats. 
 
Fas 3 ska starta nu, med utveckling av Länsklubbarnas hemsidor. 
Finansiering sker i sin helhet av de medel som Länsklubbarna avsatt från 
Länsklubbsfonden enligt det uppdrag som finns beskrivet i den 
verksamhetsplan som antogs vid Länsklubbsfullmäktige 2023. 
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CS beslutade att arbetet med att utveckla länsklubbarnas hemsidor kan ske 
enligt planen för fas 3 med en maximal kostnadsbudget på 1,6 miljoner 
kronor som enligt tidigare beslut finansieras via Länsklubbsfonden. 

§ 133 SKKs Centrala organisation 

 Information från SKKs valberedning 

Maritha Östlund-Holmsten, sammankallande i SKKs valberedning, 
presenterade hur valberedningen arbetat hittills och hur planerna för det 
fortsatta arbetet ser ut. 
 
CS noterade informationen. 

 Organisationskonferens 2025 

Fanns förslag från planeringsgruppen för SKKs organisationskonferens till 
syftesformulering för konferensen samt huvudsakliga ämnen utifrån 
inkomna förslag. 
 
Förslag till beslut: 
- Att organisationskonferensens syfte är att främja gemenskap, 

informationsutbyte och samverkan för ett gemensamt SKK. 
 

- Att de huvudsakliga ämnena för konferensen blir: 
 

Nutidspasset 
o Aktuella SKK frågor och ekonomiskt läge 
o SKKs arbete med påverkansarbete och press. 
o Axplock av aktuella frågor från några av CS-kommittéer 

 
Framtidspasset 

o SKKs framtida verksamhet och organisation baserat på SKK 
Vision 2030 

 
Inför KF 

o Information om KF 2025 
o SKKs valberedningsarbete 
o Delrapport angående de uppdrag KF 2023 gav CS. 
o KFs uppdrag om att utreda framtida ersättningsmodeller 
o Delegater vid Kennelfullmäktige – beräkning av antalet röster. 

 
CS beslutade enligt förslaget. 
 
Beslutet är omedelbart justerat. 



  

SKK/CS nr 5–2024 
2024-11-12-13 

Sida 5/29 
 
 

 
 Revidering av SKKs arkivplan 

Fanns förslag till reviderad arkivplan för SKK där en genomgående 
uppdatering och anpassning till dagens arbetssätt gjorts. 
 
Diskuterades några synpunkter på förslaget. 
 
CS beslutade att bordläggs den reviderade arkivplanen för fortsatt 
beredning. 

 Förslag om justering av punkten ”7. Protokoll” i arbetsordning för 
Centralstyrelsen i Svenska Kennelklubben 

Fanns förslag från Piia Nora om ändring av CS arbetsordning punkt 7. 
Protokoll, rörande formen för hur reservationer ska göras. 
 
Diskuterades för- och nackdelar med förslaget. 
 
CS beslutade att avslå förslaget. 

§ 134 Information från SKKs ordförande 

a) Ny EU lagstiftning “The welfare of dogs and cats and their traceability” 

Fanns för kännedom underlag kring det lagstiftningsarbete som pågår i EU 
och de tillägg i lagförslaget som tillkommit efter det att förslaget var på 
remiss hos EU länderna och där SKK lämnat ett utförligt remissvar i februari 
2024. Frågan har diskuterat på FCI European Section General Assembly i 
oktober samt på det senaste NKU/AU mötet. 
FCI European Section har en lobbyist i EU som tillsammans med Herdis 
Hallmarsdottir från den isländska kennelklubben har FCIs uppdrag att 
arbeta med frågan.  
SKK kommer via NKU stötta FCI arbete med frågan och följa utvecklingen 
noga och har löpande kontakter med svenska myndigheter. 
 
CS noterade informationen. 

b) Ordförande har ordet 

Fanns för kännedom inlägg från Facebook-gruppen ”Ordförande har ordet” 
publicerade 2024-09-17, 2024-09-30, 2024-10-18 och 2024-10-24. 
 
CS noterade informationen. 

§ 135 Information från SKKs VD 

a) Digitalisering av registreringsbevisen  
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Fredrik Bruno, chef Uppfödarservice, informerade om att Postnord med 
kort varsel meddelat att de slutar med brevpostförskott från 1 januari. 
I dagsläget betalas en tredjedel av valpregistreringsavgifterna via 
postförskott. 
Det innebär att SKK snabbt måste ställa om till digitalisering av 
registreringsbevisen för att säkra processen med valpregisteringen. 
 
CS noterade informationen. 

b) Bordlagt ärende § 119b/2024, SKKs monterrepresentation 

Presenterades preliminära planer för vilka event som SKK ska vara 
representerade på under 2025. 
 
Diskuterades värdet av SKK eventnärvaro samt vilken typ av event som bör 
prioriteras. 
 
CS beslutade att bordlägga frågan för vidare beredning. 

c) Novusrapport 2024 - Hundar i Sverige 

Fanns för kännedom rapport från Novus, Hundar i Sverige 2024. 
 
CS noterade informationen. 

d) Medarbetarundersökning hösten 2024 

För kännedom fanns medarbetarundersökning för kansliet genomförd i 
september 2024. 
 
VD kommer att återkomma med information om vilka åtgärder som 
planeras utifrån undersökningen. 
 
CS noterade informationen. 

e) VD brev till CS 

Fanns för kännedom brev med information från SKKs VD till CS daterade 
2024-09-24 och 2024-10-17. 
 
CS noterade informationen. 

§ 136 Diskussions- och strategifrågor 

a) Presentation av Svenska Kennelklubbens varumärkeslöfte. 

I enlighet med SKKs verksamhetsplan 2024-2025 har ett varumärkesarbete 
genomförts med det långsiktiga målet att höja andelen SKK-registrerade 
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hundar i Sverige. Presenterade Per Wilson, varumärkeskonsult, det arbete 
som gjorts. 
 
Varumärkesarbetet ska nu tas vidare av en arbetsgrupp på kansliet som 
återkommer till CS med vilka åtgärder som nu behöver vidtas. 
 
Varumärkesplattformen tillsammans med resultaten från 
Novusundersökningen blir viktiga beståndsdelar i CS arbete med att 
förverkliga SKK Vision 2030. 
 
CS noterade informationen. 

b) SKK Vision 2030 

Eva Lejdbrandt presenterade en uppdatering kring arbetet med SKK Vision 
2030. Vad innebär visionen?  Vad är gjort till nu?  Vad ska göras framöver? 
 
En fördjupning i arbetet med SKK Vision 2030 kommer att ske vid CS 
arbetsmöte den 11 februari 2025. 
 
CS noterade informationen. 

§ 137 Information från SKKs VD 

 Uppföljning webbsidesprojektet 

Fanns för kännedom en uppföljning av de webbsidesprojekt som 
genomförts och pågår samt en ekonomisk redovisning av projekten. 
 
CS noterade informationen. 

 Lagrådsremiss - Bättre förutsättningar inom djurens hälso-och sjukvård 

Fanns för kännedom en lagrådsremiss från regeringen rubricerad Bättre 
förutsättningar inom djurens hälso-och sjukvård. 
 
SKK lämnade in remissvar i mars 2023. 
Regeringen har nu beslutat om lagrådsremissen Bättre förutsättningar inom 
djurens hälso- och sjukvård. Där föreslås lagändringar som syftar till att 
bidra till en hållbar och långsiktigt välfungerande hälso- och sjukvård för 
djur.  
 
CS noterade informationen. 
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 Avtalsförhandlingar med samarbetspartners 

VD informerade om de avtalsförhandlingar som pågår med flera av SKKs 
samarbetspartners där nya avtal förhoppningsvis snart ska vara påskrivna. 
 
CS noterade informationen. 

 Forskningsseminarium SKK och AGRIA 

Fanns för kännedom information om det forskningsseminarium som ska 
genomföras den 16 november 2024. 
 
CS noterade informationen. 

§ 138 Information från personalrepresentant 

Gavs information om aktuella frågor från personalrepresentanten. 
 
CS noterade informationen. 

§ 139  Frågor som rör SKKs direkta medlemsorganisationer 

Rapport från Sveriges Hundungdoms, SHU, Repskapsmöte 
Fanns rapport från CS kontaktperson med SHU Piia Nora från SHU 
repskapsmöte 2024-09-21-22. 

 
CS noterade informationen. 

§ 140 Frågor som rör medlemmar och privatpersoner 

Skrivelser från medlem 
Fanns skrivelser från medlem rörande samarbetsformer med SKK samt VDs 
kommentarer till innehållet i skrivelserna. 
 
CS konstaterar att samverkan och samarbeten är utvecklande för såväl SKK som 
medverkande personer och/eller organisationer.  
Samarbeten kan ske utifrån affärsmässiga förutsättningar vilket då ställer 
särskilda krav. Om det inte är möjligt kan samverkan ske inom andra områden 
där man tillsammans söker finna sätt att skapa goda förutsättningar för 
hunden, hundägaren och hundägandet. 
 
CS beslutade att uppdra till ordförande att ta en förnyad kontakt för att föra 
dialogen framåt. 
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§ 141 Frågor som rör myndigheter 

Remissvar  
Fanns för kännedom remissvar på Statskontorets rapport Hund under kontroll - 
förslag för att stärka myndigheternas verksamhet enligt tillsynslagen och viss 
verksamhet enligt djurskyddslagen (2024:3) och promemorian Komplettering 
till Statskontorets rapport Hund under kontroll. 
 
CS noterade informationen. 

§ 142  European Dog Show 2026, EDS 2026 

Birgitta Bernhed informerade om arbetet i styrgruppen för EDS 2026. 
Framförallt fokuserar styrgruppen på avtals- och ekonomifrågor samt 
marknadsföringsplanering. 
FCI European Section General Assembly har utsett en ny FCI observer för EDS 
2026 i Stockholm som nu bir Herdis Hallmarsdottir, Island. 
 
CS noterade informationen. 
 
CS beslutade att tillskriva några svenska exteriördomare angående agerande 
kopplat till SKKs arrangemang av EDS 2026. 

§ 143 SKKs Centrala organisation 

a) Nytt arbetssätt SKK Vision 2030 

Fanns beslutsunderlag från ordförande i Kommittén för strategiskt arbete 
Eva Lejdbrandt med förslag om att införa ett nytt arbetssätt med att 
genomföra SKK Vision 2030. 
 
CS beslutade inför verksamhetsperioden med början 2024 att inrätta en ny 
kommitté med namnet Kommittén för strategiskt arbete, KSA.  
Kommitténs syfte är att ansvara för beredningen av frågor som är av 
långsiktig och strategisk betydelse för SKK, främst genom förverkligandet av 
den vision för SKK som antogs av KF 2023 – SKK 2030. 
 
CS konstaterade att arbetet med att förverkliga SKK Vision 2030 är av 
yttersta vikt för hela SKK-organisationen. 
 
Fördes en ingående diskussion om hur CS genom ett ändrat arbetssätt kan 
erhålla ett mer direkt och kontinuerligare engagemang i de frågor som är av 
långsiktig och strategisk betydelse för organisationen.  
Därför föreslås att CS utser vilka i CS som ska ansvara för att bereda 
underlag till CS i arbetet med att förverkliga SKK Vision 2030. 
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Ett nytt arbetssätt med SKK Vision 2030 blir en kraftsamling där CS tydligare 
prioriterar arbetet med visionen.  
 
CS beslutade att avveckla Kommittén för strategiskt arbete från och med 
2025-02-01. 
 
CS beslutade att CS utser ansvariga i CS för att driva processer och bereda 
beslutsunderlag för CS arbete med SKK Vision 2030. 
 
CS beslutade att utse Eva Lejdbrandt att med stöd av Piia Nora ansvara för 
CS arbete med SKK Vision 2030 med uppdrag att till CS löpande 
avrapportera pågående arbete samt beredning av beslutsunderlag för 
genomförandet av strategier inom Vision 2030. 
  

• Till arbetet knyts kansliresurser med uppdrag att stödja CS arbete 
kring SKK Vision 2030. Kansliets Ledningsgrupp knyts närmare 
utsedda ansvariga i CS för att erhålla ett effektivt stöd i arbetet. 

• På varje CS-möte så lämnas en statusrapport om hur arbetet med 
SKK Vision 2030 fortskrider. 

• CS tar på förslag från CS visionsansvariga löpande beslut om vilka 
åtgärder, som är av långsiktig och strategisk betydelse för SKK och 
som ska prioriteras och genomföras. 

• Medel för att bedriva arbetet med att implementera SKK Vision 
2030 avsätts i CS budget genom omfördelning av medel avsatta för 
KSA. 

 
CS framför sitt varma tack till ledamöterna i Kommittén för strategiskt 
arbete för deras engagemang i kommitténs arbete. 

 
Besluten är omedelbart justerade. 

b) Upphörande av Utbildningskommittén 

Fanns beslutsunderlag från Utbildningskommitténs ordförande Piia Nora 
med förslag att avveckla SKKs Utbildningskommitté från 1 januari 2025. 
Bifogat fanns en sammanställning över vilka uppdrag Utbildningskommittén 
har idag och hur man arbetat med dem. 
Det har vid dialog mellan Utbildningskommittén och 
Utbildningsavdelningen kunnat konstateras att respektive instans uppdrag 
är mycket snarlika. 
Då Utbildningsavdelningens utveckling och avancemang har gått framåt och 
idag har en kapacitet som möjliggör verksamhet utan fördröjning, föreslås 
att Utbildningsavdelningen övertar de uppdrag som man anser sig kunna 
omhänderta. 
Även den ekonomiska situationen har vägts in i förslaget 
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Vidare föreslås att nuvarande ordförande i Utbildningskommittén utses till 
kontaktperson för utbildningsfrågor i CS, som i sin tur har ansvar för att 
engagera personer som kan omhänderta de frågor som kansliet inte kan 
tillvarata samt bedriva och slutföra projekt som redan är påbörjade.  
 
Förslaget omfattar även att kontaktpersonen för utbildning i CS löpande har 
samverkan med de organisationer som i nuläget är adjungerade i UK, det 
vill säga Sveriges Hundhundungdom, Studiefrämjandet och Svenska 
Brukshundklubben. 
 
CS beslutade att avveckla Utbildningskommittén från och med 2025-01-01. 
Utbildningsavdelningen övertar många av Utbildningskommitténs uppdrag. 
 
CS beslutade att en CS-ledamot utses som kontaktperson för 
utbildningsfrågor. 
 
CS beslutade att utse Piia Nora till kontaktperson i utbildningsfrågor i CS 
och att Piia Nora får i uppdrag att utforma ett förslag till 
uppdragsbeskrivning för CS kontaktperson i utbildningsfrågor till nästa CS-
möte i enlighet med den inriktning som framgår av beslutsunderlaget. 
 
CS framför sitt varma tack till Utbildningskommitténs ledamöter för deras 
engagemang i kommitténs arbete. 
 
Besluten är omedelbart justerade. 

§ 144 Uppfödarkommittén, UpK 

a) Mål, syfte och framtida ansvar för kennelkonsulentverksamheten 

Fredrik Bruno, chef för avdelningen uppfödarservice, gjorde en 
presentation kring mål, syfte och framtida ansvar för 
kennelkonsulentverksamheten. 
Utifrån två djurskyddsärenden hos länsstyrelsen behöver CS reflektera över 
hur man vill att kennelkonsulentverksamheten ska fungera i framtiden. 
 
I nuläget är syftet med kennelkonsulentverksamheten att dess främsta 
uppgift är att genom uppsökande verksamhet hjälpa och stödja uppfödare 
och hundägare – för hunden bästa.  
Det är satt ett mål för antal besök per år till 2 500.  
Att vara kennelkonsulent är ett ideellt förtroendeuppdrag. Under 2023 
fanns 69 kennelkonsulenter som tillsammans gjorde 2 660 besök. 
Kennelkonsulenterna arbetar idag utifrån en fastställd prioriteringsordning 
där den kategori uppfödare som prioriterats högst att få besök är de som 
registrerat nytt kennelnamn. 



  

SKK/CS nr 5–2024 
2024-11-12-13 

Sida 12/29 
 
 

 
 
För att anpassa kennelkonsulentverksamheten utifrån de krav och 
förväntningar som finns kommer prioriteringsordningen för vilken kategori 
uppfödare som ska få besök i första hand ändras till att vara de uppfödare 
som har haft sju eller fler kullar under innevarande eller föregående år. 
 
Kennelkonsulenterna kommer från årsskiftet fullt ut arbeta i den nya appen 
”SKK Konsulent” som kommer att ge betydande effektiviseringseffekter på 
hur besöken planeras, genomförs och följs upp. 
 
Fördes en ingående diskussion om hur kennelkonsulentverksamheten bör 
fungera framöver. 
 
CS beslutade att uppdra till chefen för uppfödarservice att återkomma med 
ett förslag till reviderat syfte och mål för att utveckla SKKs 
kennelkonsulentverksamhet. 

b) Ansvar för kennelkonsulentverksamheten 

Fanns beslutsunderlag från chefen för uppfödarservice kring framtida 
ansvar för kennelkonsulentverksamheten.  

 
Kennelkonsulentverksamheten inom SKK sköts sedan lång tid tillbaka av 
kansliets ”Kennelkonsulentsekretariat”. 
Det innebär att det är kansliet som sköter den dagliga kontakten med 
kennelkonsulenterna, men även ombesörjer planering och bokning av 
utbildningar och konferenser, rekrytering av konsulenter samt ansvarar för 
förvaltning och utveckling av appen ”SKK Konsulent”. 

Uppfödarkommittén sköter i dagsläget ärenden avseende 
kennelkonsulenters auktorisation, samt ansvarar för regelverket. 
Verksamheten är idag reglerad i Uppfödarkommitténs delegeringsordning 
och Uppfödarservice verksamhetsplan. Regleringen överlappar i vissa delar, 
vilket inte är eller har varit ett operativt problem, utan endast en formell 
otydlighet. 
Kostnaderna för hela kennelkonsulentverksamheten bärs idag av 
Uppfödarkommittén.  
 
För att tydliggöra kommitténs och kansliets olika uppdrag föreslås att 
Uppfödarkommitténs delegeringsordning och Uppfödarservice 
verksamhetsplan justeras enligt bilagda underlag där kommitténs och 
avdelningens uppdrag förtydligas, samt att budgeten för 
kennelkonsulentverksamheten flyttas från Uppfödarkommittén till 
Uppfödarservice. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 
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c) Arvodering av kennelkonsulenter 

Fanns underlag kring arvoderingsmodeller för kennelkonsulenterna som CS 
tog del av. 
 
CS konstaterade att i och med att budgeten för 
kennelkonsulentverksamheten nu ligger under kansliet och 
Uppfödarservice så tas även beslut om arvoden där. 

d) Brev från taxuppfödare 

Fanns för kännedom brev från taxuppfödare som hänskjutits till UpK. 
 
CS noterade informationen. 

e) Protokoll UpK 3/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Uppfödarkommitté den 19 juni 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

f) Protokoll UpK 4/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Uppfödarkommitté den 3–4 september 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 145 Mötet ajourneras för dagen 

§ 146 Mötet återupptas 

§ 147 Ekonomi 

a) Beslut om medlemsavgift för länsklubbsmedlemmar 2025. 

I samband med beslut § 11 på Länsklubbsfullmäktige 2023 rörande 
verksamhetsplan och rambudget för 2024 och 2025 beslutades om 
medlemsavgift i länsklubb för 2024 samt 2025. 
 
Gällande medlemsavgiften för 2025 beslutade Länsklubbsfullmäktige att 
uppdra till CS att arbeta för att en avgiftshöjning kan undvikas, men ger CS 
mandat att vid behov höja medlemsavgifterna till följande nivåer:  
 
Huvudmedlem, Sverige  525 kr  
Huvudmedlem, utland  625 kr  
Familjemedlem   120 kr  
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Provmedlemskap  430 kr  
Länsklubbarnas andel av medlemsavgiften  55 kr 
 
Efter dialog med Länsklubbarna på Länsklubbskonferensen har 
Länsklubbarna återkommit till CS med en skrivelse där klubbarna föreslår 
att Länsklubbarna avstår den delen av medlemsavgiftshöjningen som skulle 
tillfalla länsklubbarna, det vill säga 5 kr, så att avgiftshöjningen för 2025 kan 
stanna på 20 kr och därmed bli 520 kr för år 2025. 
 
CS beslutade att avgiften för länsklubbsmedlemskap ska vara: 
 
Huvudmedlem, Sverige   520 kr 
Huvudmedlem, utland   620 kr 
Familjemedlem   120 kr 
Provmedlemskap   430 kr 
Länsklubbarnas andel av medlemsavgiften  50 kr 

b) Prognos 2 ekonomiskt resultat 2024 

Presenterade SKKs Ekonomichef Karin Andersson en prognos för 
ekonomiskt resultat för 2024 framtagen under oktober. Tyvärr kan det 
konstateras att intäkterna fortsätter att falla. Framförallt gäller det intäkter 
för valpregistrering men även andra intäkter minskar.  
Ett intensivt kostnadsbesparingsarbete har bedrivits sedan en längre tid, 
bland annat med personalneddragningar på kansliet, och kostnaderna har 
minskat med 7,8 Mkr sedan 2023. Ytterligare åtgärder krävs. 

Prognos 2 landar i ett förlustresultat, men det finns fortfarande flera 
osäkerhetsfaktorer som kan påverka det slutliga resultatet för 2024. 
 
CS beslutade att godkänna prognosen. 

c) Förslag till reviderad budget 2025 

Presenterades två alternativa förslag till reviderad budget för 2025 
baserade på underlag från kommittéer och kansli.  
 
Diskuterades ingående olika prioriteringar av verksamhet som ger 
kostnader och olika satsningar för ökade intäkter som behöver göras under 
2025 för att nå en ekonomi i balans.  
 
Kennelfullmäktige 2023 fastställde budgetramar för 2025.  
Sen budgetramen för 2025 fastställdes kan en stor minskning av intäkterna 
konstateras. Främst beroende på vikande valpregistrering men även andra 
intäkter minskar. Sen 2022 har intäkterna minskat med 27 mkr.  
Jämfört med av KF antagen rambudget beräknas intäkterna minska med 
12,5 mkr. Effekterna av de besparingsåtgärder som genomförts medför att 
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kostnadsramen kan dras ner väsentligt, detta trots den höga inflationen och 
därmed bland annat höga lönerevisioner. Kostnaderna i förslag till ny 
rambudget är 9,1 mkr lägre än antagen rambudget.  

 
Då de budgetramar som fastställdes 2023 inte längre är realistiska att 
uppnå 2025 behöver CS ta beslut om reviderade budgetramar för 2025. 
Det finns fortfarande många osäkerhetsfaktorer gällande den ekonomiska 
utvecklingen både i samhället i stort och inom SKK både med möjligheter 
och risker. Utifrån genomförda och planerade åtgärder både på intäkts- och 
kostnadssidan görs en revidering av budgeten för 2025. 
CS har tidigare beslutat avsätta särskilt utrymme på februarimötet för 
fortsatt bevakning av den ekonomiska utvecklingen, se § 108 d/2024. 

 
CS beslutade att revidera budgetramarna för 2025 enligt nedan. 
 
            Reviderad             Budget beslutad 
            budget 2025         KF 2023 för 2025 

 

d)  Begäran från lekmannarevisorn 

Fanns begäran från lekmannarevisorn om deltagande på nästa CS-möte. CS 
saknar motivering från lekmannarevisorn för deltagande. 
 
CS beslutade att be lekmannarevisorn komplettera sin begäran om 
deltagande på CS-möte 12 februari samt att uppdra till presidiet att ta 
beslut om närvaro när komplettering av begäran inkommit. 

e) Testamente - utbildning av ledarhundar 

Fanns beslutsunderlag rörande ett arv som ska hanteras i enlighet med 
önskemål i testamente. Av testamentet framgår att arvet ska användas till 
utbildning av ledarhundar.  
CS beslutade i § 84 a/2023 att uppdra till kansliet att undersöka och komma 
med förslag till hur arvet ska användas för att på bästa sätt uppfylla den 
vilja som framgår av testamentet. 
 
Förslag till beslut: 
Att arvet utbetalas i sin helhet till Sveriges Ledarhundsförare att användas 
till att stödja utbildning av ledarhundar och dess förare i föreningens regi 
som till exempel kurser, lokala aktiviteter och digitala event 

Intäktsram 136 929 800 151 678 000

Kostnadsram -139 218 752 -148 273 250

Finansiella investeringar 2 500 000 250 000

Resultat 211 048 3 654 750
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Medlen kan även användas till påverkans- och informationsarbete för att 
motverka diskriminering av ledarhundsförare genom att öka 
tillgängligheten till olika platser. 
En årlig återrapportering ska ske till SKK där det redovisas på vilket sätt de 
erhållna medlen har använts i syftet som beskrivs ovan.  
Denna återrapportering ska ske tills medlen är förbrukade. 
Om föreningen Sveriges Ledarhundsförare upplöses eller väsentligt ändrar 
syfte så att sådan verksamhet som beskrivs ovan inte längre bedrivs ska de 
medel som återstår återbetalas till Svenska Kennelklubben. 

 
Föreningen Sveriges Ledarhundsförare, SLHF, bildades 1977 och har 
följande syfte: SLHF är en partipolitiskt och religiöst obunden riksförening 
som har till uppgift att tillvarata ledarhundsförares gemensamma intressen. 
SLHF ska också sprida information om ledarhund till allmänheten. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 

§ 148 Föreningskommittén, FK 

a) Protokollsutdrag FK § 104 b Ärenden gällande specialklubb, anslutning av 
Specialklubben för Shih Tzu (SST) till Svenska Dvärghundklubben (SDHK) 

Fanns protokollsutdrag från FK där kommittén beslutat att förändra 
klubbstatusen för SST, från specialklubb till rasklubb.  
SST ska ingå som rasklubb inom SDHK.  
Beslutet ska anmälas till Kennelfullmäktige 2025. 
Kommittén har vidare beslutat att återkalla rasansvaret för Shih Tzu från 
SST samt att delegera rasansvaret för Shih Tzu till SDHK. 
Besluten ska träda i kraft den 1 januari 2025. 
 
CS beslutade att fastställa FKs beslut. 

b) Mejlväxling mellan American Akitaklubb Sverige och FK angående FK och 
CS beslut kring uteslutningen av rasklubben från SSUK. 

Fanns mejlväxling mellan American Akitaklubb Sverige, AAKS, och FK bland 
annat angående CS beslut § 113 c/2024 att tidsgränsen med arbetet för att 
kunna erbjuda en återanslutning av AAKS sätts till att det ska ske inom en 
tidsgräns på tre år.  
Fanns även yttrande från FK § 127 h/2024 angående American Akitaklubb 
Sverige. 
 
CS beslutade att kvarstå vid sitt beslut § 113 c/2024. 
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c) Protokollsutdrag FK § 97 a Bordlagda och återremitterade ärenden, 

gällande Svenska Grand Danois Klubben 

Fanns protokollsutdrag från FK rörande framtida klubbstatus för Svenska 
Grand Danois Klubben. FK föreslår att CS återtar rasansvaret för grand 
danois och ändrar klubbstatusen för specialklubben till rasklubb.  
 
Specialklubben saknar i nuläget styrelse, specialklubben utövar inte den 
stadgeenliga verksamheten och följer inte regler och riktlinjer från SKK eller 
fullgör sina skyldigheter enligt de stadgar som gäller för klubben. (SKKs 
stadgar § 4, moment 7.)  
 
FK föreslår även att en förfrågan om att åta sig rasansvaret för grand danois 
ska skickas till Svenska Molosser- och Herdehundklubben. 
 
FK rekommenderar att klubbens nuvarande revisorer kallar till extra 
årsmöte snarast möjligt och för övrigt vidtar de åtgärder som är möjliga för 
att skydda klubbens tillgångar. 
 
Fanns även ett antal skrivelser från medlemmar i Svenska Grand Danois 
Klubben och ägare av rasen med ifrågasättanden av FKs beslut att föreslå 
CS ändrad klubbstatus för Svenska Grand Danois Klubben. 
 
Därtill fanns protokollsutdrag från FK § 127 g/2024 där FK vidhåller sitt 
tidigare ställningstagande om ändrad klubbstatus för Svenska Grand Danois 
Klubben. 
 
CS beslutade att återta rasansvaret för grand danois och ändra 
klubbstatusen för Svenska Grand Danois Klubben från specialklubb till 
rasklubb samt att Svenska Molosser- och Herdehundklubben ska tillfrågas 
av FK om att ta över rasansvaret för grand danois. 

d) Förslag från FK på nya typstadgar 

Fanns förslag från FK på nya typstadgar som framtagits efter omfattande 
beredning och flera remissbehandlingar i organisationen. 
Typstadgarna finns i sju varianter: 
 
Typstadgar för specialklubb med fullmäktigemöte 
Typstadgar för specialklubb med årsmöte 
Typstadgar för lokalklubb inom specialklubb 
Typstadgar för verksamhetsklubb med årsmöte 
Typstadgar för rasklubb med fullmäktigemöte 
Typstadgar för rasklubb med årsmöte 
Typstadgar för lokalklubb inom rasklubb 
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CS beslutade att fastställa samtliga varianter av typstadgar efter justering 
av typstadgar för rasklubb med fullmäktigemöte § 12 och typstadgar för 
rasklubb med årsmöte § 11 där formuleringen kring krav på medlemskap 
för att vara valbar till valberedningen ska lyda ”Endast medlem i någon 
klubb inom SKK-organisationen kan väljas till valberedningen”. 

e) Protokoll FK nr 5–2023 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Föreningskommitté den 21–22 augusti 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna 

f) Information från kommittéordförande 

Representant för FK har deltagit i möte mellan Svenska Lapphundklubben 
och Rasklubben för finsk lapphund angående samarbetsfrågor. 
 
Rasklubben för dogue de bordeaux har nystartats som rasklubb under 
Svenska Molosser- och Herdehundklubben. 

FK har haft ett uppstartsmöte med de avtalsanslutna rasklubbarna för 
portugisisk vattenhund, barbet och perro de agua espanõl kring frågan om 
en framtida gemensam specialklubb. Arbetet med denna fråga fortsätter. 

FK har haft ett möte med Jack Russel Klubben, avtalsansluten rasklubb utan 
avelsansvar, och ett möte med dem och Svenska Terrierklubben planeras i 
början av 2025. 

Arbetet med att ta fram ett förslag till delegationsordning: centralt - 
specialklubb - rasklubb fortsätter. Frågeställningar är ställda till CS 
kommittéer med sista svarsdag 2025-01-31. 
Ett första förslag till delegationsordning planeras att presenteras på SKKs 
Organisationskonferens. 

CS noterade informationen. 

§ 149 Prov- och Tävlingskommittén, PTK 

Information från kommittéordförande  
PTKs ordförande, Thommy Sundell, har tillsammans med Birgitta Bernhed, 
UtstK, och Gunnar Petersson, JhK, påbörjat arbetet med ökad fokus på att 
underlätta och öka tillgängligheten inom SKKs verksamhetsområden för 
personer med olika funktionsvariationer. Initialt inom den egna kommittén för 
att nu övergå i ett arbete som ska resultera i en generell policy för SKK. I 
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arbetet begär nu projektgruppen inspel i ärendet från samtliga ansvariga inom 
CS samt ifrån de olika kompetensområdena inom kansliet.  

 
CS noterade informationen. 

§ 150 Kommittén för Hundars Mentalitet, KHM 

Protokoll KHM 3/2024 
Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Kommitté för 
Hundars Mentalitet den 15 augusti 2024. 

 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 151 Utbildningskommittén, UK 

Protokoll UK 4/2024 
Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Utbildningskommitté 
den 27 augusti 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 152 Information från SKKs VD 

Presentation av projektet nya SKK Hunddata 
Sofia Malm Persson, avdelningen för Avel & Hälsa, och Petra Ellström IT-
avdelningen, presenterade det pågående arbetet med att utveckla nya SKK 
Hunddata. 
 
I projektet ska de befintliga tjänsterna Avelsdata och Hunddata sammanföras 
till en tjänst.  
Detta bland annat för att  

• förenkla för användaren 
• locka nya användare att ta del av mer information 
• endast ha en tjänst att underhålla (billigare & enklare!) 
• tydliggöra fördelarna med rashundar.  

 
Projektet ska också leverera en mer modern och användarvänlig tjänst genom 

• moderniserad form, layout och funktionalitet  
• bättre information och stöd 
• mer flexibel sök- och filtreringsfunktion. 

 
Viktiga aspekter i projektet är nya efterfrågade funktioner som att 

• ge bättre stöd och verktyg för uppfödare 
• möta efterfrågan från bl a uppfödare och klubbar 
• bidra till positiv syn på rashundar. 
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Lanseringen av den nya tjänsten SKK Hunddata kommer att ske i flera steg. Den första 
versionen kommer att omfatta ”hundsidorna”, bättre sök- och filtrering och några nya 
efterfrågande funktioner och verktyg.   
 
CS tackar för en intressant information om en efterlängtad utveckling och konstaterar 
att när projektet är klart så kommer det att kunna tillgodose de flesta olika 
målgruppers behov. 

§ 153 Kommittén för Strategiskt Arbete, KSA 

a) Giltighet och status på av CS beslutade styrdokument 

Fanns förslag från KSA kring styrdokumentens status och giltighet för SKKs 
medlemsorganisationer. 
 
Diskuterades principerna kring styrdokumentens status inom SKK-
organisationen. 
 
CS beslutade att de av CS beslutade styrdokumenten policyer, riktlinjer, 
regler och rekommendationer samt de styrdokument som ligger till grund 
för fortsatt strategisk utveckling av organisationen ska omfatta hela SKK-
organisationen. 
Medlemsorganisationerna kan ha egna styrdokument baserade på de 
centralt beslutade styrdokumenten och får alltid göra en stramare tolkning 
men aldrig en avvikande eller mildare tolkning av styrdokumenten. Om det 
skulle finnas särskilda behov av avsteg från denna princip ska detta ansökas 
om till CS av aktuell medlemsorganisation.  
Det ska aldrig uppstå en situation där den enskilde medlemmen har två 
motstridiga styrdokument att förhålla sig till. Om det skulle uppstå har alltid 
SKKs centrala styrdokument tolkningsföreträde. 

b) SKKs styrdokument 

Fanns underlag från KSA kring inventering av SKKs styrdokument, förslag till 
mall för utformning av policy och riktlinjer samt en uppdaterad version av 
SKKs styrdokumentsstruktur, tidigare beslutad av CS § 54 a/2024. 
 
Fanns vidare en katalog över samtliga policy och riktlinjer som 
omstrukturerats för att följa mallen för utformning av policy och riktlinjer. 
 
Diskuterades behovet att lägga till en punkt i SKKs stadgar under § 1 Mål 
som formulerar ett mål kring organisationens utveckling. 
 
CS beslutade att notera inventeringen av SKKs styrdokument. 
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CS beslutade att fastställa mallen för utformning av SKKs policy och 
riktlinjer med tillägget att samtliga policy och riktlinjer ska ses över minst 
vart sjätte år om behov av revidering föreligger. 
 
CS beslutade att fastställa den uppdaterade versionen av SKKs 
styrdokumentsstruktur. 
 
CS beslutade att uppdra till Eva Lejdbrandt och sekreteraren att 
komplettera förteckningen av förvaltningsansvariga för policy och riktlinjer 
där det behövs. 
 
CS beslutade att samtliga policy och riktlinjer ska skickas ut till 
förvaltningsansvarig/a för genomgång innan fastställande i CS kan ske. 

c) Handlingsplan för ökat stöd till uppfödare 

Fanns förslag från KSA om att kansliet ska utforma en handlingsplan för 
arbetet med ökat stöd till uppfödarna i enlighet med SKK 2030 punkt 1.3. 
 
Informerade VD om att ett sådant arbete redan pågår och finns i  
Uppfödarservice verksamhetsplanering. 
 
CS noterade informationen. 

d) Protokoll KSA 4/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Kommitté för 
Strategiskt Arbete den 29 augusti 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 154 Utställningskommittén, UtstK 

a) Skrivelse från Svenska Gårds- och Vallhundsklubben, SGVK. 

Fanns skrivelse från SGVK gällande förfarandesätt av SKKs 
utställningskommittén i en fråga rörande en rasklubb inom specialklubben. 
Vidare fanns en sammanställning från UtstK med bilagor kring ärendet. 
 
CS konstaterade att rasklubb ska gå via sin specialklubb vid kontakter med 
SKK centralt men också att specialklubb har skyldighet att kommunicera 
med sina rasklubbar för att lösa de frågor som är aktuella. Frågan har 
utvecklats till en olycklig situation i relationen mellan specialklubben och 
rasklubben och den behöver lösas i dialog mellan klubbarna. 
 
CS beslutade att lägga skrivelsen till handlingarna. 
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b) Valpklasser på internationella utställningar 

I maj 2024 beslutade FCI General Committee att valpklasser ska bli 
obligatoriska på FCI internationella utställningar från och med 1 juli 2024. 
De nordiska länderna opponerade sig mot detta beslut med hänsyn till 
djurskydd och djurvälfärd och SKK skickade en skrivelse till FCI enligt beslut 
vid CS 4–2024. 
FCI uttalar i ett svar på brevet att om ett genomförande av ett FCI-beslut 
riskerar att sätta en FCI ansluten nationell kennelklubb i en potentiellt svår 
juridisk situation, bör beslutet inte tillämpas i det berörda landet. 
Därför kommer det inte att finnas någon skyldighet att arrangera 
valpklasser på FCIs internationella utställningar så länge detta kan strida 
mot de nationella myndigheternas föreskrifter eller inställning avseende 
djurvälfärd. 
 
CS beslutade att SKKs Länsklubbar inte ska arrangera valpklass 4-6 månader 
på officiella Länsklubbsutställningar och att valpklass 6-9 månader ska vara 
frivilligt att arrangera. Beslutet gäller samtliga länsklubbsutställningar 
oavsett om de är internationella, nationella eller NORDIC-utställningar. 
Beslutet gäller från och med 2025-01-01. 
 
Beslutet är omedelbart justerat. 

c) Protokollsutdrag UtstK § 75 a/2024 Utställningsprogram 
ansökningar/ändringar, Länsklubbsutställningar 2027. 

Fans underlag kring program för länsklubbarnas utställningar 2027. En 
korrigering av datum i förslaget har gjorts av UtstK § 97 a/2024. 
 
UtstK föreslår följande datum, orter och status för länsklubbarnas och CS 
utställningar 2027. 

 
7 – 8 jan Västra KK   Göteborg  Nordic 
9 - 10 jan  Västra KK   Göteborg  Int 
20–21 mars  Norra Norrbottens KK  Gällivare  Nordic 
10–11 april  Norra Älvsborgs KK  Vänersborg  Int 
17 – 18 april  Västernorrlands KK  Sundsvall  Nordic 
24–15 april  Wästmanlands KK  Västerås  Nordic 
1–2 maj  Skaraborgs KK  Skara  Nordic 
15–16 maj  Uppsala läns KK  Gimo  Int 
22–23 maj  Skånska KK   Hässleholm  Int 
29–30 maj  Södra Norrbottens KK  Piteå  Int 
12–13 juni  Västerbottens KK  Vännäs  Nordic 
19–20 juni  Hälsinglands KK  Söderala  Nordic 
19–20 juni  Dalarnas KK   Leksand  Int 
2-3-4 juli  Norra Norrbottens KK  Gällivare  Int 
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3–4 juli  Södra Älvsborgs KK  Borås  Nordic 
9 juli  Hallands KK   Tvååker  Int 
10 juli  Hallands KK   Tvååker  Nordic 
16–17 juli  Stockholms KK  Märsta  Nordic 
24–25 juli  Wästmanlands KK  Västerås  Int 
31 juli -1 aug  Värmlands KK  Ransäter  Int 
7–8 aug  Jämtland-Härjedalens KK  Svenstavik  Nordic 
14–15 aug  Blekinge KK   Ronneby  Nordic 
14–15 aug  Örebro läns KK  Askersund  Int 
21–22 aug  Södermanlands KK  Eskilstuna  Int 
21–22 aug  Östergötlands KK  Norrköping  Nordic 
28 aug  Gotlands KK   Visby  Int 
29 aug  Gotlands KK   Visby  Int 
28–29 aug  Västra KK   Ljungskile  Nordic 
4–5 sept  Gästriklands KK  Sandviken  Int 
4–5 sept  Småland-Ölands KK  Löttorp  Nordic 
11–12 sept  Skånska KK   Tomelilla  Nordic 
18–19 sept  Uppsala läns KK  Gimo  Nordic 
2–3 okt  Västernorrlands KK  Sundsvall  Int 
5-6-7 nov  Småland-Ölands KK  Växjö  Int 
11–12 dec  Centralstyrelsen Älvsjö  Int 
 
CS beslutade att fastställa ort, datum och status för länsklubbarnas och CS 
utställningar 2027. 

d) Protokoll nr 4–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Utställningskommitté den 17 september 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

e) Information från kommittéordförande 

Studiehandledningen för ringsekreterarutbildningen är uppdaterad.  
Allt material för självstudier är digitalt och kursupplägget är ändrat till att 
vartannat kurstillfälle är självstudier.  
 
CS noterade informationen. 

§ 155 Exteriördomarkommittén, EDK 

a) Protokollsutdrag EDK § 97 b/2024 Breed Specific Instructions, BSI, Rapport 
från Nordisk Kennel Unions BSI- grupp 
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Fanns protokollsutdrag från EDK § 97 b/2024 samt skrivelse från EDK 
rörande att införa digitala BSI-rapporter och att det prioriteras i arbetet 
med SKK Dog Show. 
 
CS uttalar stöd för att en digitalisering av BSI-rapporterna är angelägen. 

b) Protokoll EDK 4/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Exteriördomarkommitté den 21 augusti 2024. 

 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

c) Protokoll EDK 5/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Exteriördomarkommitté den 17 september 2024. 

 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 156 Jakthundskommittén, JhK 

a) Förslag till rovdjurspolicy 

Fanns förslag från JhK till en rovdjurspolicy för SKK. 
 
CS beslutade att godkänna förslaget med smärre redaktionella ändringar 
och att policyn ska anpassas till den av CS fastställda mallen för 
policydokument. 

b) Protokoll JhK nr 4-2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Jakthundskommitté den 9 september 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

c) Information från kommittéordförande 

Renmarksutredningen gick i stort sett helt enligt det remissvar som SKK 
lämnade på utredningen. Detta är viktigt ur de löst arbetande hundarnas 
perspektiv och tillgången till mark i övre halvan av landet.  
 
Tyvärr ses en utveckling med ökad numerär hundar skadade och dödade av 
varg. Redan innan halva jaktsäsongen är avklarad har det dödats lika många 
hundar i år som föregående år. En utveckling som kommer få stora 
konsekvenser om inte trenden bryts och redan nu ser vi hundägare som 
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drar sig för att starta sin hund på prov vilket kommer leda till minskat antal 
valpregistreringar av dessa raser. 
 
Stöthundstestet som SKK tagit över stafettpinnen på från Svenska 
Jägareförbundet kommer att prövas tillsammans med klubbar som anmält 
intresse för detta. Testverksamheten kommer ske innan årets utgång och 
tonvikten på bedömningen ligger i att använda hundar som är lämpade för 
jaktformen med utgångspunkt i etik vid hundanvändning. 
 
Ett brev har skickats till ledamöterna i Miljö- och jordbruksutskottet med en 
uppmaning om att agera på den Hemställan om statligt ansvar för 
ersättning vid rovdjursattacker på hundar som SKK gjorde till Landsbygds- 
och infrastrukturdepartementet samt Klimat- och näringslivsdepartementet 
i september 2023. Brevet fanns för CS kännedom. 

 
CS noterade informationen. 

§ 157 Avelskommittén, AK 

a) Rapport från Arbetsgruppen Rashundars sundhet, AG RS, angående arbete 
med berörda klubbar rörande målbilderna. 

AG-RS har under oktober månad hållit möten med de fyra fokusrasernas 
ras- och specialklubbar.  
Vid varje möte har målbilderna presenterats och diskuterats. Klubbarna har 
vid respektive möte uppmanats att diskutera förslaget till målbilden inom 
klubben samt med uppfödare och medlemmar och att sedan återkoppla 
sina eventuella ändringsförslag till AG-RS för vidare beredning. 
AG-RS har varit tydliga med att ändringsförslag är välkomna förutsatt att de 
ryms inom SKKs programförklaring. Klubbarna har också informerats om att 
höra av sig i god tid om de behöver förlängd svarstid.  
Klubbarna har även bjudits in i arbetet med de återstående delarna av 
uppdraget, det vill säga frågor kring genetisk variation samt hälsa som inte 
är kopplad till exteriör. 
När klubbarnas ändringsförslag på respektive målbild inkommit ska de 
sammanställas av AG-RS och diskuteras vidare med klubbarna för att sedan 
efter slutlig beredning lyftas till CS för beslut under våren 2025. Detta 
innebär att den tidplan som fastställts i AG-RS uppdrag från CS inte kommer 
att kunna uppnås. 
 
CS noterade informationen. 

b) Arbetsgrupp Rashundars Sundhet, AG RS 

Fanns för kännedom minnesanteckningar från AG RS möte 2024-09-23. 
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CS noterade informationen. 

c) Protokollsutdrag AK § 80 a/2024 Hälsoprogram, Införandet av ny nivå för 
hälsoprogrammet RFG-Scheme 

Fanns protokollsutdrag AK § 80 a/2024 kring praktiska frågeställningar som 
berör det beslut om att höja hälsoprogram för RFG-Scheme rörande 
raserna engelsk bulldogg, fransk bulldogg och mops till nivå 2 från och med 
1 januari 2025 som CS tog i § 85 a/2024 
En av dessa frågor rör längden på giltighetstid för undersökningen. För SKKs 
hälsoprogram som avser progressiva sjukdomar gäller att ett 
undersökningsresultat inte får vara äldre än 1 år.  
Med anledning av att det är ett nytt hälsoprogram samt att RFG-Scheme i 
Storbritannien har en giltighetstid på 2 år beslutade AK att införa en 
giltighetstid på 2 år med en utvärdering efter 5 år, dvs 2030-01-01. 
 
CS fastställde beslutet. 

d) Skrivelse från Svenska Dvärghundklubben, Svenska Klubben för Engelsk 
Bulldogg, Mopsorden, Fransk Bulldogg Klubb och Bostonterrierklubben 

Fanns skrivelse med bilaga inkommen 2024-09-03 med ett antal frågor 
kring CS beslut om införande av ny nivå av hälsoprogrammet för RFG-
Scheme. Skrivelsen har beretts av AK som lämnat ett yttrande. 
 
CS beslutade att besvara skrivelsen i enlighet med AKs yttrande. 
 

e) Protokoll AK nr 4–2024 
Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Avelskommitté den 3 september 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

f) Information från kommittéordförande 

Det har genomförts en digital avelsfunktionärsutbildning med 35 deltagare. 
Utbildningen blev snabbt fulltecknad och var mycket uppskattad. 
 
Det har hållits en digital ras- och specialklubbsträff om att arbeta med RAS-
dokumentet. Även den blev snabbt fulltecknad och mycket uppskattad. 
 
Med start i november ska FK och AK gemensamt påbörja ett arbete med de 
klubbar som är avtalsanslutna och de klubbar som saknar rasansvar. 
 
CS noterade informationen. 
 



  

SKK/CS nr 5–2024 
2024-11-12-13 

Sida 27/29 
 
 

 
§ 158 Nationella Dopingkommissionen för Hund, NatDopK 

a) Protokoll NatDopK 2/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Nationella Dopingkommissionen Hund 
den 20 maj 2024. 
 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 

b) Protokoll NatDopK 3/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Nationella Dopingkommissionen Hund 
den 23 september 2024. 
 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 

c) Protokoll NatDopK 4/2024 

 Protokoll fört vid sammanträde med Nationella Dopingkommissionen Hund 
den 26 september 2024. 
 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 

§ 159 Disciplinnämnden, DN 

a) Beslut från SKK Disciplinnämnd 

För information fanns Disciplinnämndens beslut 69–72/2024, 80-90/2024, 
92-94/2024. 

 
CS noterade informationen. 

b) Lista över personer som av Disciplinnämnden tilldelats disciplinär åtgärd 
som är funktionärer med uppdrag inom SKK 

 
CS noterade informationen. 

c) Protokollsutdrag SKKs Disciplinnämnd § 31, 33 och 34/2024 

 
CS noterade informationen. 

§ 160 Svenska Kynologiska Akademien 

Protokoll Svenska Kynologiska Akademien 4/2024 
Fanns protokoll från Svenska Kynologiska Akademien 30 september 2024. 

 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 
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§ 161 Internationella frågor 

a) Main Decisions FCI General Committee 2024-09-03-04 

b) FCI Cirkular 26 recognition on a provisional basis Ratonero bodeguero 
andaluz (371) 

c) FCI Cirkular 27 recognition on a provisional basis Kazakh Tazy (372) 

d) FCI Cirkular 29 recognition on a provisional basis Ciobănesc Românesc 
Corb, Standard (373) 

e) Uttalande från K8 möte i Düsseldorf 2024-09-11 

f) Protokoll FCI European Section General Assembly 2024-10-07 

g) Rapport från FCI Hound Commission, Kupres, Bosnien Hercegovina 2024-
09-27-28 

h) Rapport från FCI Agility Commission, Sentower Park, Belgien 2024-10-07 

i) Rapport från FCI Utility Commission, Vinkovci, Kroatien, 2024-09-30 

 
CS noterade informationen. 

§ 162 Nästa sammanträde 

Nästa CS sammanträde hålls 12 februari 2025 på SKKs kansli. 
Dagen före, dvs den 11 februari, hålls ett informellt arbetsmöte för CS med 
fokus på ekonomi- och framtidsfrågor i enlighet med CS beslut § 108 d/2024. 
 
CS möten fram till KF 2025 
 
12   februari  SKKs kansli 
 
9  april Distans 
 
10–11 juni SKKs kansli 
 
13  augusti Distans 
 
26  september Arlanda XPO 
 
Vecka 45 preliminärt 2-dagars CS möte. 
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§ 163 Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
 
 
 

 
Vid protokollet:  
  
Kjell Svensson  
 
 

 

Justeras:  
  
Britt-Marie Dornell 
Ordförande 

 

 
 

 

Justeras:  
  
Lars Ramberg 
 

 Thommy Sundell 
 

  
  

 


